
 

Verksamhetsberättelse för Järle byalag 2024 
 
Vid årsmötet 10 februari närvarade 33 personer och följande styrelse valdes:  
Ordförande för ett år Gerd Höök.  
Styrelseledamöter för 2 år: Marie-Louise Ärlegård, Gösta Tegner och Morgan Evaldsson.  
Valda 2023 med detta året (2024) kvar Lena Rossgård, Claes Viktorin och Sigrid Rejås. 
Suppleant 1 år: Erik Höök och Kenneth Lambertson. 
Under året har vi haft åtta styrelsemöten.  
Årsmötet 2025 ska godkänna den stadgeändring som godkändes 2024. 
Medlemmar och bybor har hjälpt till vid två röjardagar.  

Byalaget har under året haft 120 medlemmar. Vi ökade med 2 från föregående år. Flera 
som känns ”självklara” som medlemmar i Järle byalag är det inte. Har vi skickat för få 
påminnelser?  
Byabladet har utkommit med ett värvarnummer i mars och ett flygblad runt jul.  
Detta värvarnummer var det sista sådant som Gösta gjorde. Tack Gösta för gott arbete. 

2023 var vårt jubileumsår. Järle byalag 50 år. Alltså har vi nu, efter 2024, funnits i 51 år. 

Under våren fick vi ett mycket tråkigt besked. Styrelsen för NBVJ, Nora Bergslags Veteran 
Järnväg beslutade att avgå, all verksamhet skulle avvecklas. Alltså inga tåg till Järle under 
sommarsäsongen. Detta beslut förorsakade ett stort ekonomiskt tapp för oss. Även 
besökare via andra färdsätt än tåget uteblev. Kanske trodde man att även vi lagt ner?  
Ett enda tåg kom den här försommaren, en privat bokning för ett 50årskalas. De hyrde även 
stationen och trädgården, hade egen servering med foodtruck bl.a. 

På vår marknadsdag i juni hade NBVJ ett medlemsmöte där nedläggningen skulle fastslås. 
Så blev dock inte fallet då nya personer axlade styrelsens uppgifter. Det skulle dock ta en tid 
innan alla tillstånd var klara, spår besiktade osv. MEN till Noramarken i skiftet augusti-
september tog man upp tågtrafiken igen. Flera tåg, både lördag och söndag. Underbart! 
I oktober tog vi glatt emot ångtåget under 2 dagar. Och i de två första adventshelgerna kom 
tåget 4 dagar, med 3 turer per dag. Vi sålde fika, bullar och rejält med grillad korv. Järle 
hade rikligt med besökare dessa dagar. 

Vi har, förutom sedvanligt café och Hantverksmagasin, genomfört marknad och 
bakluckeloppis. Båda riktigt välbesökta. Marknaden hade flera nya deltagare, vilket bådar 
gott inför kommande år. Underhöll gjorde ”vårt husband” och även trollkarlen Leokim. 

Under säsongen hade caféet värdefull hjälp av 16 feriepraktikanter och ett antal vuxna. Ett 
stort tack till alla som engagerat sig i caféet, inte minst William Ärlegård som gjort många 
arbetspass.  
Även i år har besökare kunnat se Berit Sjöströms och Kerstins Viktorins tavlor samt målade 
stenkatter. Tack för att ni ville ställa ut hos oss. 



 

Årets grillkväll samlade inte så många deltagare. Men det är ett enkelt arrangerat 
evenemang. Alla tar med sin egen mat och dryck. 

En söndag i juli fick vi besök av Gubbkeps, som gjorde en gratis spelning för att stötta Järle 
byalag. Det tackar vi hjärtligt för. Ni är mycket uppskattade. 

I september kom drygt 20 personer från SPF i Nora som förlade sitt höstmöte till Järle. De åt 
välsmakande landgångar och hantverksmagasinet hade extra öppet för detta sällskap. 

Hantverksmagasinet har haft 14 deltagare vilket gjorde att var och en inte behövde 
bemanna magasinet så ofta. Man hade bra försäljning även om den inte kom upp i fjolårets 
summa.  
Tack till If för hjälp med försäkring.  
Dessvärre kan vi inte tacka NA för reportage, den eminente journalisten Tomas Eriksson har 
gått i pension. Hans efterträdare och övriga medarbetare på tidningen visade inget intresse 
för Järle station och Hantverksmagasinet. Det verkar gå bra att skriva om negativa saker 
som sker, t.ex. NBVJs avgående styrelse och nedläggning. När saker sedan reder upp sej är 
det inte lika intressant att skriva om. Tyvärr.  
Länsposten har dock uppmärksammat att vi haft våra evenemang. Tack för det. 

Vårt ”fartyg” Järlan II har som tidigare år funnits att låna av medlemmarna. Har vi någon 
statistik på utlåningsfrekvensen? 

Järlegården har hyrts ut. Yoga har hållits regelbundet. Rasmusbyn har hyrt för 
utbildningsdagar ett antal gånger och privata kalas har lokalen också använts till. Förskolan 
har lånat lokalen ett par gånger under året. 
Järlegården har uppdaterats med kodlås, temperaturvakt och två sammankopplade 
brandvarnare. 
Och stort tack till Micke för gräsklippningen. 

Barn-och ungdomskommittén. Massor av leksaker och rum för rörelse finns i Järlegården. 
Spontana besök välkomnas, kontakta Fredrika Nordling. Under årets tomtetåg var en hel 
del leksaker utlånade till tomtens verkstad i stationen. 
En upprustning av lekparken har skett under sommaren. Tack Järle Bygg för utfört arbete 
och Tomas Hjalmarsson som skänkte oss sand till sandlådan. 

Medlemmar ur styrelsen har deltagit i några av Örebro läns bygdegårdsdistrikts träffar. 
Ordföranden var också i Stockholm två dagar i augusti inför framtagandet av en 
vandringsutställning som ska komma under 2025. Syftet är att få fler att få upp ögonen för 
bygdegårdarna vi har i Sverige. 

Stort TACK till alla som hjälpt oss att, på olika sätt, genomföra årets alla evenemang. 
Vi ser fram emot ett bra 2025, med, som vanligt, diverse aktiviteter i Järle byalags regi. 

20250131     Gerd Höök 


